
1. Το σύμφωνο « σ » μπροστά από το γράμμα « γ » 

προφέρεται πάντα /z/.
Κι αυτό είτε είναι στην αρχή μιας λέξης είτε στη μέση.

σγουρός  /zVu'ros/
προσγείωση  /prOz'jiOsi/

2. Το τελικό « ς », πριν από λέξη που αρχίζει με το γράμμα « γ », 

προφέρεται ως εξής:

2α Όταν η επόμενη συλλαβή είναι ανοιχτόφωνη /je/ /jE/ /ji/, 
το τελικό ς προφέρεται /z/. 

της γενιάς μου  /tizje'njAzmu/
τρεις γέφυρες /triz'jEfires/
τις γίδες  /tiz'ji≤es/

2β Όταν η επόμενη συλλαβή περιέχει τα ημικλειστόφωνα φωνήεντα /a/ /O/, 
το τελικό ς προφέρεται /z/. 

τις γαρίδες  /tizVa'ri≤es/
τους γορίλες  /tuzVO'riles/

2γ Όταν η επόμενη συλλαβή περιέχει τους κλειστόφωνους φθόγγους /u/ /A/ /o/, 
το τελικό ς προφέρεται /z/. 

τις γούβες  /tiz'Vuves/
της γάτας  /tiz'VAtas/
τρεις γόμες  /triz'Vomes/

2δ Όταν το γ ακολουθείται από το σύμφωνο δ, 

το τελικό ς προφέρεται /s/. 
τρεις γδάρτες  /tris'V≤Artes/
τους γδυτούς  /tusV≤i'tus/

2ε Όταν το γ ακολουθείται από το σύμφωνο λ, 

το τελικό ς προφέρεται /z/. 
τους γλάρους  /tuz'VlArus/
τις γλάστρες  /tiz'VlAstres/
τους γλείφτες  /tuz'Vliftes/

2στ Όταν το γ ακολουθείται από το σύμφωνο ν,

το τελικό ς προφέρεται /z/. 
της γνώμης  /tiz'Vnomis/
τους γνήσιους  /tuz'Vnisius/
τις γνωστές  /tizVnOs'tEs/

2ζ Όταν το γ ακολουθείται από το σύμφωνο ρ, 

το τελικό ς προφέρεται /z/. 
τις γραβάτες  /tizVra'vAtes/
τρεις γραμμές  /trizVra'mEs/
της γριάς  /tizVri'As/


